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Protokół Nr III/18 

z III sesji Rady Gminy w Dziemianach  

odbytej w dniu 20 grudnia 2018 r.  

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Dziemianach (83 - 425 Dziemiany, 

ul. 8 Marca 3) i trwało od godziny 11:00 do godziny 14:11. 

W posiedzeniu brali udział Radni Rady Gminy (zgodnie z załączoną listą obecności 

stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu) oraz zaproszeni goście  (załącznik nr 2 do protokołu). 

Przewodniczący obrad – Krystian Sikora  

Protokolant – Elżbieta Jenta  

Nieobecni: 

1. Radna Teresa Mankiewicz – przybyła w trakcie obrad 

2. Radna Ewa Szulta – przybyła w trakcie obrad 

 

Ad. 1. i Ad. 2 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad  

Obrady III sesji Rady Gminy Dziemiany otworzył Przewodniczący Rady Gminy – Pan 

Krystian Sikora witając zgromadzonych radnych gminy oraz gości Następnie na podstawie 

listy obecności stwierdził, iż w obradach sesji na  15 radnych ustawowego składu rady  

uczestniczy 13, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad. 3 Zatwierdzenie porządku obrad  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krystian Sikora przedstawił porządek obrad, kierując 

zapytanie o propozycje zmiany porządku obrad. Zmian do porządku obrad nie zgłoszono  

W związku z powyższym po otwarciu sesji, stwierdzeniu prawomocności obrad 

 i przedstawieniu porządku obrad   co stanowiło pkt. 1, pkt. 2 i pkt. 3 porządku obrad, 

ustalono porządek obrad sesji, który będzie  obejmował:  

4. Przyjęcie protokołu z I i II sesji Rady Gminy Dziemiany. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

7. Sprawozdanie przewodniczących komisji z działalności komisji miedzy sesjami.  

8. Sprawozdanie  Wójta z realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.  

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy  Dziemiany w sprawie: 
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a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 -  

b) zmiany budżetu gminy na 2018 r., 

c) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Dziemiany na rok 2019, 

d)  zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Dziemiany na 2019 r. 

e) w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego w ramach 
wieloletniego  rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023 

f) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu „ na lata 2019 – 2023,  

g) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

h) przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 

użytecznych w 2019 r. , w tym w ramach Programu Specjalnego,  

i) Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Dziemiany na lata 2019-2029 

1) prezentacja w/w uchwały, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku,  

3) dyskusja oraz głosowanie nad projektem w/w uchwały,  

j) uchwalenia budżetu gminy na 2019 r.  

1) prezentacja projektu uchwały budżetowej  

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku,  

3) odczytanie wniosków i opinii o projekcie budżetu stałych komisji Rady Gminy, 

4) stanowisko Wójta w sprawie wniosków i opinii komisji, 

5) dyskusja oraz głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

10. Komunikaty i wolne wnioski. 

11. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy Dziemiany  

        

Ad.4. Przyjęcie protokołu z I i II   sesji  Rady Gminy Dziemiany. 

Przewodniczący Rady ogłosił, że w związku z niewpłynięciem do niego w terminie 

określonym statutem żadnych zastrzeżeń do protokołu z I i II  Sesji, zgodnie z  § 61 ust. 1 

statutu – Rada protokoły  przyjęła. 
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Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora poinformował, iż do biura Rady nie wpłynęły 

interpelacje i zapytania radnych. 

 

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora przekazał informację o zbliżającym się  

terminie upływu składania oświadczeń majątkowych do biura rady, poinformował, że 

składane są życzenia świąteczne i noworoczne.  

 Na obrady sesji weszła Radna Teresa Mankiewicz od tej pory w obradach sesji uczestniczy 

14 radnych 

 

Ad. 7. Sprawozdanie przewodniczących komisji z działalności komisji między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Grzegorz Eichmann poinformował,  iż komisja w 

okresie miedzy sesjami  odbyła jedno posiedzenie, na którym opracowała  plan pracy komisji 

oraz dokonała wyboru wiceprzewodniczącego komisji. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Pan Tomasz  Borzyszkowski 

poinformował,, iż komisja odbyła jedno posiedzenie na którym nastąpił wybór zastępcy 

przewodniczącego, przeanalizowano projekt budżetu oraz opracowano plan pracy komisji na 

2019 rok. Odbyło się opiniowanie uchwał. Pierwsza dotyczyła budżetu na 2019 r. komisja 

wydała tutaj opinie pozytywną, natomiast druga uchwała dotyczyła zasad przyznawania 

 i wysokości diet radnych gdzie  komisja wydała opinie negatywną. 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Sportu i Promocji Pani Maria  Turzyńska-Stopa przekazała, 

iż komisja na posiedzeniu, które odbyło się w listopadzie dokonała analizy i oceny projektu 

budżetu na 2019 rok. Omówiono szczegółowo projekt budżetu Gminnej  Biblioteki 

Publicznej oraz  Ośrodka Kultury w Dziemianach. Przyjęto plan pracy komisji na 2019 rok. 

Przewodniczący Komisji Służb Publicznych Pan Andrzej  Hoppe poinformował o jednym 

posiedzeniu komisji  tematem były sprawy organizacyjne - wybór zastępcy przewodniczącego 

komisji oraz opracowanie  planu pracy komisji na 2019 rok, a także opiniowanie projektu 

budżetu. 
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Ad. 8. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki potwierdził informacje dotyczące realizacji inwestycji 

gminnych dodał że „mniejsze inwestycje” zostaną dokończone do końca roku 

kalendarzowego. Poinformował, że w okresie między sesyjnym odbyły się spotkania sołeckie, 

na których odbył się wybór sołtysa i rad sołeckich. Wójt pogratulował obecnej Pani sołtys 

Radunia Teresie Mankiewicz jak również sołtysowi Piechowic Panu Bogdanowi Jutrzonka-

Trzebiatowskiemu  

- odbyła się również uroczystość związana z zakupem nowego wozu strażackiego dla OSP 

 w Dziemianach, 

- uczestniczył w komisjach stałych Rady Gminy, 

- uczestniczył w spotkaniu Walnego Zebrania wspólników w  Sierżnie. Nasza Gmina jest 

udziałowcem, a spotkanie tyczyło się podwyżki za odpady. Dojdą opłaty za odprowadzanie 

opłat za makulaturę, szkło i plastik, co do tej pory było nieodpłatne.  

- została podpisana umowa na przekazanie środków finansowych na rekultywacje 

składowiska, 

- zaapelował aby nie wywozić odpadów na zamknięte już składowisko odpadów 

komunalnych w naszej gminie,  

 

Ad. 8. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy Dziemiany w sprawie:  

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 -31 

Projekt uchwał w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-31, 

przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Kryzel powiedziała, iż planuje się dokonać wcześniejszej 

spłaty kredytu długoterminowego zaciągniętego w 2013 roku oraz dokonuje się zmniejszenia 

przychodów z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w 2018 r.   

 

Następnie Rada w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr III/9/18 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 -31 

 

Na obrady sesji weszła Radna Ewa Szulta od tej pory w obradach sesji uczestniczy  

15 radnych.  
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b) zmiany budżetu gminy na 2018 r.  

Projekt uchwał w sprawie zmiany budżetu na 2018 r. , przedstawiła Skarbnik Gminy Anna 

Kryzel powiedziała, iż: 

-  zadania inwestycyjne gminy przedstawia załącznik Nr 2a, 

- zmiany w planie dochodów wynikają ze zmiany interpretacji klasyfikacji budżetowej 

ewidencji wcześniej zaplanowanych dochodów,   

- zmiany w planie wydatków dotyczą przesunięcia realizacji rozbudowy budynku ZKiW  

w  Dziemianach na lata 2019-2020. 

- zmiany w planie przychodów dotyczą zmniejszenia kwoty zaciągniętych kredytów 

 i pożyczek, w związku z przesunięciem realizacji rozbudowy budynku ZKiW  

w Dziemianach. 

 - zwiększenie rozchodów o kwotę 500.475 zł. dotyczy możliwości wcześniejszej spłaty 

kredytu zaciągniętego w roku 2013. 

Następnie Rada w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr III/10/18 

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 r.  

 

c) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Dziemiany na rok 2019, 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora zapytał czy są uwagi do zaproponowanego 

projektu uchwały.  

Uwag nie zgłoszono 

Następnie Rada w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr III/11/18 

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Dziemiany na rok 2019, 

 

d)  zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Dziemiany na 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora zapytał czy są uwagi do zaproponowanego 

projektu uchwały.  

Uwag nie zgłoszono 

Następnie Rada w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr III/12/18 

w sprawie  zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Dziemiany na  

2019 r. 
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e) w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego w ramach 

wieloletniego  rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–

2023 

Wójt Gminy  Leszek Pobłocki przekazał, iż projekt uchwały jest programem pomocy dla 

dzieci i młodzieży naszych szkół. Zadania te realizowane są przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Dziemianach. 

 

Jolanta Las Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej przekazała, iż jest to kolejny program,   

w którym dokonano kilka zmian.  Program ten przewiduje wsparcie gmin, które 

 w szczególnie uzasadnionych przypadkach, będą udzielały pomocy, gdy uczeń albo dziecko 

wyraża chęć zjedzenia posiłku,  a odpowiednio dyrektor szkoły lub przedszkola informuje 

ośrodek pomocy społecznej  o potrzebie udzielenia pomocy w formie posiłku.  

 

Następnie Rada w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr III/13/18 

w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego w ramach  

wieloletniego  rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023 

 

f) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu „ na lata 2019 – 2023,  

 

Projekt w/w  uchwały przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej  Pani Jolanta Las 

przekazała, iż zmianie uległo kryterium dochodowe od dnia 1 października 2018 r. stanowią 

kwoty: 701,00 zł dla osoby samotnie gospodarującej oraz 528,00 zł na osobę w rodzinie. 

Następnie Rada w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr III/14/18 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu „ na lata 2019 – 2023,  
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g) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 

2023, 

Projekt w/w  uchwały przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej  Pani Jolanta Las 

przekazała, iż w przypadku tej uchwały chodzi, że dyrektor szkoły może wydać decyzję.  

 

Następnie Rada w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr III/15/18 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019 – 2023 

 

h) przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 

użytecznych w 2019 r. , w tym w ramach Programu Specjalnego, 

 Projekt w/w  uchwały przedstawił Wójt Gminy Leszek Pobłocki przekazał, iż  prace 

społecznie użyteczne są wykonywane przez osoby bezrobotne, bez prawa do zasiłku. Prace 

wykonywane w ramach tego programu to prace porządkowe, dotyczące utrzymania terenów 

zieleni. Prace te są wykonywane wspólnie z Urzędem Pracy w Kościerzynie na podstawie 

zawartego porozumienia, dzięki czemu prace te są współfinansowane. Prace te wykonywane 

są 2 godzinny dziennie.  

 

Radny Grzegorz Eichmann zapytał, w ramach tego programu jakie to są środki finansowe.  

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Jolanta Las odpowiedziała, iż   60% finansuje Urząd 

Pracy, natomiast 40% gmina.  

 

Następnie Rada w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” - podjęła:  

Uchwałę Nr III/16/18 

w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 

użytecznych w 2019 r. , w tym w ramach Programu Specjalnego, 
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i) Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Dziemiany na lata 2019-2029 

1) prezentacja w/w uchwały, 

Wójt Gminy  Leszek Pobłocki przekazał, iż radni otrzymali w/w projekt uchwały, z którym 

mogli się zapoznać. Komisje stałe Rady Gminy dokonały analizy i  wydały opinie pozytywne 

co do projektów uchwał. Wójt dodał, iż budżet gminy powinien zgadzać się po stronie 

dochodów i wydatków. Natomiast Wieloletnia Prognoza Finansowa opisuje działania w 

szerokim zakresie realizacji, które odnoszą się do kilku lat.   Wójt dodał, iż projekt uchwały 

został przygotowany jeszcze w poprzedniej kadencji Rady Gminy i został przygotowany 

intencjonalnie co do oczekiwań. W pierwszej kolejności są realizowane inwestycje 

priorytetowe, a następnie te gdzie można liczyć na wsparcie finansowe z innych źródeł. Wójt 

dopowiedział, iż jest świadomy, że poszczególne sołectwa mają przygotowane ranking 

inwestycji do wykonania, natomiast Wójt jako urzędnik musi patrzeć realistycznie na budżet 

 i jego możliwości finansowe. 

 

Skarbnik Gminy Anna Kryzel przedstawiła w/w projekt uchwały, otrzymuje takie samo 

brzmienie jak Państwo Radni otrzymali przekazała, iż planuje się wzrost dochodów 

 i wydatków przez okres  3 lat.  

Natomiast załącznik nr 2 przedstawia wykaz przedsięwzięć.  

Wójt Gminy  Leszek Pobłocki przekazał, iż na dzisiejszej sesji nie zostają przedstawiane 

autopoprawki do projektu uchwały.  

 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku,  

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora  odczytał Uchwałę Nr 233/g222/F/II/18 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 21 listopada 2018 r. w 

sprawie opinii o projekcie uchwały Gminy Dziemiany o Wieloletniej Prognozie Finansowej  

na lata: 2019– 2029 (stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

3) dyskusja oraz głosowanie nad projektem w/w uchwały,  

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały  

Następnie Rada w głosowaniu 14 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”  - podjęła:  

 Uchwałę Nr III/17/18 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Dziemiany na lata 2019 – 2029 
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j) uchwalenia budżetu gminy na 2019 r.  

1) prezentacja projektu uchwały budżetowej  

Wójt Gminy  Leszek Pobłocki poinformował, iż nie jest to budżet spełniający do końca 

satysfakcję wszystkich radnych. Projekt został przygotowany na miarę możliwości. Wójt 

zwraca się z prośbą o przyjęcie tego projektu, ale jednocześnie  prosi o zgłaszanie swoich 

ewentualnych pomysłów zmian do projektu budżetu.  

 

Skarbnik Gminy Anna Kryzel przekazała, iż dochody budżetu gminy ustala się w łącznej 

wysokości 23.379.801 zł, w tym: dochody bieżące 22.736.776 zł,, dochody majątkowe 

643.025 zł. Ustala się wydatki budżetu gminy w łącznej wysokości 23.990.037 zł, w tym: 

wydatki bieżące w łącznej wysokości 21.079.857 zł,  wydatki majątkowe w łącznej 

wysokości 2.910.180 zł. Deficyt budżetu gminy ustala się  w wysokości 610.236 zł, zostanie 

pokryty przychodami pochodzącymi z:  kredytów i pożyczek na rynku krajowym w kwocie 

610.236 zł. Ustala się przychody budżetu w wysokości 1.300.000 zł, oraz  rozchody budżetu 

w wysokości 689.764 zł, 

 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku,  

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora  odczytał Uchwałę Nr 234/g222/F/II/18 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 21 listopada 2018 r. 

 w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Dziemiany na 2019 rok oraz 

możliwości sfinansowania deficytu budżetu (stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

 

3) odczytanie wniosków i opinii o projekcie budżetu stałych komisji Rady 

Gminy, 

Tomasz Borzyszkowski   – przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu - odczytał 

opinię komisji (stanowiącą załącznik nr 5 do protokołu). 

Andrzej Hoppe – przewodniczący Komisji Służb Publicznych – odczytał opinię komisji 

(stanowiącą załącznik nr 6 do protokołu). 

Maria Turzyńska –Stopa   – przewodnicząca Komisji Kultury Sporu i Promocji - odczytała 

opinię komisji (stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu). 
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4) stanowisko Wójta w sprawie wniosków i opinii komisji, 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki przekazał, iż komisje wyraziły pozytywne opinie co do 

projektu budżetu, natomiast biorąc udział w posiedzeniach komisji wysłuchując głosów 

radnych nie wprowadza autopoprawek do projektu budżetu na 2019 r., jednocześnie zwraca 

się z prośbą o podjęcie uchwały.  

 

5) dyskusja oraz głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

Radny Krzysztof Rolbiecki zapytał o przeznaczoną w inwestycjach na 2019  kwotę 1mln 700 

tys zł na rozbudowę budynku ZKiW w Dziemianach, natomiast radny wie, iż jest to 

niewystarczająca kwota,  stąd pytanie co w tej kwocie na 2019 rok ma zostać zrealizowane. 

Kolejne pytanie dotyczyło jakie drogi zostaną wyremontowane w zaplanowanej kwocie 550 

tys zł. Następne pytanie dotyczy,  zaplanowanej kwoty w wysokości 30 tys zł na zakup 

wyposażenia samochodu strażackiego, natomiast na komisji infrastruktury i budżetu 

poprzedniej kadencji strażacy zapewniali, że posiadany sprzęt w starym samochodzie zostanie 

przeniesiony do nowego. I ostatnie zapytanie dotyczyło czy istnieje taka możliwość aby 

wyremontować ulice Dworcową. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział na zapytanie dotyczące rozbudowy budynku  

ZKiW w Dziemianach, przekazał, iż trwają intensywne prace nad przygotowaniem koncepcji  

rozbudowy szkoły. Na dzień dzisiejszy zostaną wprowadzone zmiany do istniejącej koncepcji 

realizacji tego zadania, które zostaną skonsultowane ze środowiskowym oświatowym oraz 

 z osobami zajmującymi się montażem finansowym.  Wójt dodał, iż odchodzi się od 

stanowiska zaprojektuj i wybuduj, na dzień dzisiejszy jest stanowisko, aby w pierwszej 

kolejności zaprojektować inwestycje, a następnie wykonać. W pierwszej kolejności ma zostać 

dopracowana koncepcja i ogłoszony przetarg na projekt łącznie z kosztorysem, a w zależności 

od środków finansowych będzie mowa o realizacji  tej inwestycji. 

Wójt udzielił odpowiedzi na kolejne zapytanie dotyczące kwoty 550 tys. zł zaplanowanej na 

remont dróg, przekazał, iż jest to wkład własny do remontu dróg w ramach środków funduszu 

ochrony gruntów rolnych. W sprawie remontu dróg zostanie stworzony katalog 

priorytetowych dróg do wykonania, dotyczy to zapytania remontu drogi Dworcowej. 

Natomiast na remont ulicy Dworcowej jest wykonany projekt. 

 

Radny Krzysztof Rolbiecki dopowiedział, iż nie uważa że te 30 tys dla OSP nie jest 

potrzebne, natomiast ze strony strażaków padła obietnica że nie będą chcieli środków 
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finansowych na wyposażenie, a środki te można by przekazać dla OSP Trzebuń na zakup 

samochodu strażackiego. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż kwota 30 tys. złotych na wyposażenie 

samochodu strażackiego została zaplanowana w ramach funduszu sołeckiego. 

 

Radna Maria Turzyńska – Stopa zapytała czy Urząd Gminy posiada uzgodnienia na budowę 

ścieżek pieszo – rowerowych, które łączyły by naszą  gminę z sąsiednimi gminami oraz czy 

Urząd Gminy poczynił starania w celu pozyskania środków na ten cel.  

 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż w rejonie powiatu kościerskiego jest kilka 

krótkich ścieżek rowerowych, natomiast systemu ścieżek rowerowych nie ma.  Występuje 

projekt na ścieżkę rowerową „Pętla Wdzydzka”, która zakłada wykonanie ścieżki rowerowej 

z Dziemian po przez Piechowice, na Płęsy i tam ma wcięcie na tzw. obwodnicę  Wdzydze. 

Jest to projekt zgłaszany przez trzy samorządy. Liderem tego projektu jest gmina 

Kościerzyna. Drugi projekt tzw. ścieżki europy tzw. pojezierzy północnej, która ma 

przebiegać przez naszą gminę. Jest gotowy projekt wokół jeziora Rzuno. Wójt omówił 

napotkane trudności w uzgadnianiu ścieżek rowerowych. 

Radny Jan Narloch zapytał o kwotę 10 tys. zł planowana na zakup gruntu. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż planuje się zakup gruntu w Kaliszu.  

Radny Tomasz Borzyszkowski zapytał dlaczego budżet na 2019 rok jest prawie o 10 mln. zł 

niższy od budżetu na  rok 2018 i jaką kwotę kredytu będzie można zaciągnąć. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż w tegorocznym budżecie były wpisane środki 

otrzymane dla mieszkańców naszej gminy, którzy ucierpieli w wyniku nawałnicy.  

Skarbnik Gminy Anna Kryzel dopowiedziała, iż budżet gminy w ciągu roku ulega zmianie 

pod względem zadań zleconych i na dzień dzisiejszy jest kwota budżetu początkowa, 

natomiast na koniec roku będzie on wyższy.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż zdolność kredytowa jest taka jak wpisano w 

projekcie uchwały, natomiast jest ona zależna od wydatków bieżących. 

Krystian Kaszubowski przekazał, iż na posiedzeniu Komisji Służb Publicznych Dyrektor 

Szkoły Podstawowej zwrócił się z prośbą o zabezpieczenie środków na remont dachu szkoły 

 i budowę łącznika. 
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Wójt Gminy Leszek Pobłocki zaproponował, aby zorganizować spotkanie z radnymi 

 z Kalisza i dyrektorem szkoły  i wspólnie dojść do porozumienia oraz dokonać uzgodnień  

w kwestii tej inwestycji.  

Radna Joanna Stopa zapytała o inwestycje, która nie została wykonana dotyczy budowy 

żłobka „Niedzwiadek” i czy będzie ona wykonana. Zapytała, również o budowę domku 

ratownika czy inwestycja zostanie wykonana w 2019 roku. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż realizacja inwestycji budowy domku 

ratownika została przesunięta, jednak Wójt jest pełen nadziei, że zostanie ten projekt 

zrealizowany.  

Radna Joanna Stopa zapytała gdzie planuje się miejsce na wykonanie domku ratownika. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż na górze po lewej stronie . Odnośnie żłobka, 

Wójt przekazał, iż gmina wystąpiła o środki finansowe na zorganizowanie żłobka, jest 

również koncepcja techniczna jego wykonania, natomiast proponowane pieniądze z zewnątrz 

były nie adekwatne do rzeczywistych kosztów.  

Radna Teresa Mankiewicz zapytała czy jest możliwość aby osoby, które nie zostały 

przyłączone do kanalizacji w 2018, czy jest możliwość aby zostały dołączone w 2019 r. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż gdy był konstruowany projekt budowy 

kanalizacji i wodociągów, był wykonywany według pewnej koncepcji czyli zwartość 

zabudowy była priorytetem. Wójt proponuje aby wejść w porozumienie z gminą i zbudować 

przydomowe oczyszczalnie ścieków.   

Radna Teresa Mankiewicz dopowiedziała, iż  miała na myśli zabudowania z centrum 

Radunia, a nie tzw. przysiółków. Radna zapytała czy firma , która dokonywała budowy 

kanalizacji mogła by rozszerzyć prace o te kilka gospodarstw domowych. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż rok, rocznie są dołączane obszary do 

istniejącego systemu wodno – kanalizacyjnego, jeżeli nie jest potrzebna przepompownia. 

Radna Teresa Mankiewicz zapytała kiedy będzie przygotowana klasyfikacja dróg gminnych 

przeznaczonych do modernizacji, i jakie kryteria oceny tych dróg  są przewidziane. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż klasyfikacja została przygotowana, wszystkie 

drogi zostały ocenione przez  komisję.  

Radna Teresa Mankiewicz zapytała czy droga w Raduniu w tzw. Gasie będzie brana pod 

uwagę w przyszłorocznym budżecie. 

 Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż oczekujemy na dwie informacje, jedną  

w jakim zakresie będzie można skorzystać z funduszu solidarności, który jest adresowany  
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w kierunku modernizacji dróg, oraz oczekujemy na informacje jakie drogi zostaną 

wyremontowane w ramach remontu dróg ponawałniczych.  

Na tym dyskusje zakończono  

 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały  

Następnie Rada w głosowaniu 13 – „za”, 0 – „przeciw”, 2 – „wstrzymujących się”  - podjęła:  

 Uchwałę Nr III/18/18 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok 

 

Ad. 10. Komunikaty i wolne wnioski. 

Radna Teresa Mankiewicz,  zakomunikowała, aby w Raduniu, Kalwarii i w kierunku 

Milkowa piaskarka częściej przejeżdżała. 

Radny Mieczysław Jenta zawnioskował o posypywanie drogi na Dywan. 

Przewodniczący Rady Gminy Krystian Sikora zapytał czy zostały podpisane umowy na 

odśnieżania. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki odpowiedział, iż  podpisano 5 umów na odśnieżanie.  Wójt 

dopowiedział, iż nie na wszystkich drogach gminnych jest posypywany piasek, tylko na 

odcinkach. Zostało wydane Zarządzenie Wójta określające zasady utrzymania dróg. 

Radny Tomasz Knopik zawnioskował, aby posypywać drogi gdzie są dowożone dzieci do 

szkoły.  

 

Ad. 11. Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady III  sesji Rady 

Gminy w Dziemianach.  

 

Protokół sporządziła       Obradom przewodniczył  
Przewodniczący Rady Gminy 

 

Jenta Elżbieta       Krystian Sikora 

 

 


